
 
 
 
 
 

НСПРВ СА ГРАДОНАЧЕЛНИКОМ СОМБОРА 
Град ће поштовати обавезе према школама и запосленима 

 
 Након дужег времена, градски челници су позвали представнике НСПРВ на 
разговор посвећен надлежностима градске управе према установама образовања. 
Састанку су испред градске управе присуствовали г-дин Немања Делић, 
градоначелник Сомбора, г-ђа Јадранка Косановић, начелница одељења за 
друштвене делатности и г-дин Борислав Катанић, просветни инспектор и г-дин 
Горан Тодорић, помоћник начелнице одељења за друштвене делатности за 
финансије. НСПРВ су представљали Софија Мандарић, председник РКО НСПРВ за 
ЗБО, Весна Крстић, председник НСПРВ ПУ „Вера Гуцуња“ Сомбор и Мирољуб 
Бјелетић, члан ИО НСПРВ. 
 Након израженог задовољства што је до састанка дошло, представници 
НСПРВ  су поставили питање челницима градске управе када се планира нова 
мрежа школа, што би неминовно значило смањење броја одељења и броја 
запослених у Граду Сомбору. Такође их је занимало да ли је градска управа 
именовала особу надлежну за питања образовања и рационализације мреже школа. 
Изненадио нас је одговор челника Града, г-дина Делића да се по том питању 
ништа не ради и да ништа није урађено. Допунио га је г-дин Катанић са 
констатацијом да ће ова мрежа школа сигурно остати и за наредне две школске 
године и да нарочито у ситуацији када министарство просвете касни са 
доношењем подзаконских аката, градска управа тај посао не може тако брзо 
урадити. Мада је додао да је рационализацију могуће урадити и по постојећим 
правилницима. Г-ђа Косановић је додала да је учињен помак у евидентирању 
имовине Града која се односи на све објекте који се користе за делатност 
образовања и васпитања. Констатација градоначелника да ће се рационализација 
обавити природним путем, наравно уз примену упутства министарства просвете о 
броју ученика по одељењу у I и V разреду, није охрабрила синдикалце, јер ће 
последице смањења броја запослених осетити и Синдикат и Град. Мада је јасно да 
ако неко оде у пензију на његово место мора доћи други наставник. 
 Друго питање битно за НСПРВ је било извршавање обавеза ЈЛС према 
установама образовања према ПКУ и правилницима о цени услуга у ОШ и СШ. 
Горуће питање је исплата јубиларних награда, чија је исплата суспендована по 
Закону о буџету у 2009. и 2010. години. Добијен је одговор да је за буџетску 2010. 
годину планирана исплата, али је Законом о буџету суспендована. Нажалост 
запослених тај новац ће бити распоређен на друга конта и наравно потрошен. 
Умирујуће је деловала најава и г-ђе Косановић и г-дина Тодорића да ће се наћи 
модалитет да се ова обавеза испоштује у потпуности, мада би волели да то буде 
стављено на папир у виду споразума. 
 Код путних трошкова смо остали на истим позицијама, јер Град Сомбор има 
комерцијални попуст код „Севертранс“, превозника са којим има уговор од 20% за 
одрасле и 30% за ђаке. Тај износ колико њих кошта они исплаћују запосленима 
који не желе месечну карту, већ новац. Иако их превоз мање кошта, због смањеног 
прилива средстава у буџет Града, питање је како ће се и то плаћати од почетка 
нове школске године. 
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 Иако је покренуто и питање чувених „ципелића“ (накнаде за превоз у 
градском саобраћају) која се некима у Граду исплаћује, а некима не, уследио је 
чувени одговор да за то нема пара за запослене у образовању. 
 Градоначелник је потенцирао да су велики трошкови за грејање школа и да 
би уштеде требало да иду у том правцу. Тиме би се по њему, отворио простор и за 
повећање улагања у образовање. Ипак треба бити реалан, па рећи да смо ове 
године имали праву зиму, са доста ледених дана, па је и нормално да су трошкови 
ове године већи. Наравно да не споримо могућност уштеда за ову ставку. 
 Што се тиче финансирања стручног усавршавања, добијена су уверавања да 
се та обавеза извршава у највећем делу и да се води рачуна да то буду семинари са 
што већим обухватом наставника и стручних сарадника. Наравно да су 
представници НСПРВ искористили шансу да поново покрену питање Регионалног 
центра за стручно усавршавање који би осим уштеде донео и зграду локалној 
самоуправи. И овде је уследио одговор да у градском буџету за то нема средстава. 
Остало је нејасно да ли је само новац проблем да се ова иницијатива НСПРВ 
прихвати. 
 На реакцију делегације НСПРВ поводом „активности“ чланова школских 
одбора испред ЈЛС, одговорено је да директори школа могу тражити разрешење 
неактивних чланова од градске скупштине, званичним захтевом. Мандат 
садашњих школских одбора истиче у децембру, а ускоро нас очекују конкурси за 
директоре у око 2/3 школа. Градска просветна инспекција ће извршити контролу у 
школама да ли су конкурси расписани у складу са законом. 
 Председник НСПРВ ПУ „Вера Гуцуња“ Весна Крстић је поставила питања из 
сегмента предшколског образовања и васпитања у светлу ступања на снагу новог 
закона о предшколском образовању и васпитању. Могућност уписа у установе овог 
типа деце старости од 6 месеци је недостатком финансијских средстава немогућа 
мисија. Плате у предшколској установи до даљњег остају замрзнуте а иницијатива 
за потписивање колективног уговора за ову установу мора бити обновљена. 
 На питање Мирољуба Бјелетића када ће бити обновљен рад локалног СЕС-а, 
иначе што се оснивања тиче, првог у АПВ, а другог у Републици Србији, добијен је 
одговор од градоначелника Делића да ће он бити конституисан по достављању 
предлога од стране одељења за привреду. Остаје да се види да ли ће се уважити 
нова синдикална реалност појавом СрпС-а и НСРКВ на синдикалној сцени. 
 На крају је констатовано да је неопходан састанак надлежних начелника 
градске управе (финансије и друштвене делатности), актива директора и 
синдиката на коме би се разговарало и покушала пронаћи решења за тако битне 
уштеде. 
 Састанак је завршен у атмосфери међусобног уважавања са жељом да 
периодични састанци НСПРВ и градске управе прерасту у квалитетан социјални 
дијалог кредибилних партнера. 
 
 

          Члан ИО НСПРВ  
Сомбор, 31.03.2010.г.                             Мирољуб Бјелетић, с.р. 
 
           


